
Frederiksodde Skole 
Fredericia Kommune 

Skolebestyrelsesmøde 181206 – Referat 
 
Mødeleder: 
Mia Bigum 

Sekretær:  
Vivi Foss Hansen 

Fraværende: 
Luis V. Knudsen, Tina C. D., Maja Stubkjær Flak, 
Thomas Goltermann, Martin H. Riis, Bjarne 
Christensen 

Inviterede: 
Forældrerepræsentanter: Luis V. Knudsen, Martin H. Riis, Mia B. R. Nielsen, Michelle Lautrup, Tina C. D. 
Fogdal, Bjarne Christensen, Birgitte Graversen, Maja Stubkjær Flak, Thomas Goltermann. 
Medarbejderrepræsentanter: Anders Nielsen, Gitte Christensen, Christian Ellekrog, Marianne Herlufsen 
Vivi Foss Hansen. 

 
 

Nr. Dagsorden Bilag/indstillinger Referat 
1 Referat 181024 Bilag. Referatet fra 24.10.18 blev godkendt. 

 
2 Elevrådet Bilag på mødet. 

Elevrådet har lavet en 
undersøgelse omkring 
elevers tid på nettet, 
upload af billeder og 
kontakt med 
fremmede på 
internettet.  

Victor repræsenterede elevrådet på mødet. 
Der er ca. 8-10 elever i elevrådet. 

Elevrådet på FOS er meget aktivt og det er vi glade for. 

Der har været afholdt LAN-party for hele FOS, hvor der 
kom ca. 20 elever. Det foregik i afd. D. Det var en rigtig 
god oplevelse.  
Der har været forslag fremme om, at holde LAN-party 
kun for afd. A og så kun til kl. 01.00. Dette fordi der er 
en del elever i afd. A, som ikke rigtigt har lyst til at møde 
nye mennesker. 

Eleverne i elevrådet har været med til at indsamle data 
til Sundheds- og trivselsrådet omkring elevernes brug af 
nettet. Det var sundheds- og trivselsrådet, som havde 
udformet spørgsmålene. Der var udformet 3 spørgsmål: 
1. Hvor meget tid bruger du på nettet hver dag? 
2. Har du sendt billeder af dig selv over nettet? 
3. Er du blevet kontaktet af nogen på nettet, som du 

ikke kender? 
Der er indkommet 71 besvarelser.  
Af besvarelserne omkring tidsforbrug var der svar på 
mellem 1 time og 12 timer pr. dag.  
Det gennemsnitlige tidsforbrug er 4,7 timer pr. elev pr. 
dag. 
Af ca. 50 % af besvarelserne fremgik det, at de havde 
sendt billeder over nettet, men af kommentarerne 
kunne man se, at besvarelserne også indeholdt billeder 
sendt til familie. 
Af besvarelserne fremgik det, at kun ca. 40 % var blevet 
kontaktet af fremmede over nettet. 
Bestyrelsen udtrykker, at de finder det positivt, at 
eleverne er opmærksomme på deres færden på nettet. 
Hvis undersøgelsen skal gentages vil det være en god 
idé at være mere specifik i udformningen af 
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spørgsmålene. F.eks. ”hvor mange timer bruger du på 
nettet i fritiden?” 

3 Sundheds- og 
trivselsråds rolle i 
Forum for alle 
forældre.  

Fortsat drøftelse Sundheds- og trivselsrådet vil gerne stille skarpt på 
elevernes brug af nettet/netetik. 
Der er intention om, at invitere hele skolens 
forældrekreds i foråret 2019 til et oplæg fra Børns Vilkår 
om børns netetik.  

4 Revision af 
principper: 
Lejrskole. 

Bilag Mia foreslår, at gennemgangen af principperne 
fremadrettet kommer til at foregå efter samme læst, så 
de kommer til at indeholde følgende:  
 Formål 
 Mål 
 Skolens ansvar  
 Forældrenes ansvar 

Principperne for lejrskole blev gennemgået og teksten 
revideret – se bilag. Mia sender ændringer til Anders. 

Mia vil gerne have en oversigt over hvilke klasser, der 
har været på lejrskole i de seneste fem år. 

Næste princip, der tages op i Bestyrelsen på næst-
kommende møde er ”Skolens retningslinjer ved vold og 
trusler om vold.” Anders sender ud i forbindelse med 
udsending af næste dagsorden. 

5 Tilbagemelding fra 
SB-konference, 
skolernes 
fællesrådsmøde og 
andre SB-
arrangementer. 

V. Mia Mia havde udarbejdet PowerPoint over hendes og 
Majas deltagelse i Skole og Forældres konference den 
23. – 24. november 

Der var fra skolebestyrelsen på FOS stillet to spørgsmål, 
på Skolebestyrelsernes Fællesrådsmøde den 04.12.  
På Fællesrådsmødet blev den kommende temperatur-
måling på folkeskoleområdet i Fredericia Kommune 
præsenteret. Til denne måling kan man fra skolerne 
komme med forslag til indhold. FOS var ikke taget med i 
denne forslagsrunde, men Mia fremkom med ønske om, 
at det kommer vi. 
Mia fremlagde forældrebrev til skolebestyrelsen vedr. 
mangel på rammer og ressourcer. 

Mia sender PowerPoint og kommentarer til 
temperaturmåling til Anders. 

6 Datoer i foråret for SB  Datoer for kommende møder: 
Mandag den 18.02. 2019 
Onsdag den 03.04. 2019 
Onsdag den 12.06. 2019 

7 VR i special-
undervisningen. 
Projektansøgning. 

Bilag Der er søgt kr. 100.000,- til udvikling af brug af Virtual 
Reality ift. elever med specielle behov. 

8 Fra forældre-
afdelingsrådene. 

 Drøftet under punktet vedr. revidering af 
lejrskoleprincippet 

9 Fra ledelsen herunder 
økonomi + samtykke 
ifht. offentliggørelse 
på hjemmeside. 

 Papir til underskrift af samtykke vedr. offentliggørelse af 
informationer på hjemmesiden sendt rundt på mødet 
og skrevet under. 

Fremover vil både skolebudgettet og fritidsbudgettet 
blive prisfremskrevet i modsætning til tidligere. 

10 Fra elevrådet 
 

 Se første punkt på dagsordenen. 
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11 Fra medarbejder-

repræsentanterne 
 Der er ansøgning vedr. lærerstillinger ude både i afd. A, 

B og D.  
Medlemmer af forældrebestyrelsen deltager i samtaler. 

12 Meddelelser  Næste møde i skolebestyrelsen er mandag den 18.02. 
2019 

13 Evt.  Det bør afklares, om det er Tina, som indtræder i 
bestyrelsen i stedet for Martin, som er udtrådt. 

14    
    

 

 


